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Politikersvar til Jakob Næsager (C) vedr. hvorledes an-
vendelsen af mikrofiberklude har medvirket til at indfri 
resteffektiviseringen på rengøringsområdet 

Jakob Næsager (C) har på Økonomiudvalgets møde den 8. april 2025, 

under behandling af Afsluttende rapportering på handleplan iværksat 

på baggrund af Intern Revisions røde bemærkning på rengøringsom-

rådet i 2022, stillet følgende spørgsmål: 

 

”Hvorledes har anvendelsen af mikrofiberklude medvirket til at indfri 

resteffektiviseringen på rengøringsområdet?” 

 

Økonomiforvaltningens svar 

Tidligere har Rengøringsfællesskabet brugt bomuldsmopper til vask af 

gulvet. Ved anvendelse af mikrofiberklude til gulvvask nedbringes ren-

gøringstiden med ca. 20 % - 25 %. Det skyldes, at ved brug af bomulds-

mopper skal gulvet først vaskes, hvorefter det skal aftørres. Ved brug af 

mikrofiberklude bruges væsentligt mindre vand, hvorfor gulvet ikke skal 

aftørres efter vask.   

 

Som en del af handleplanen på rengøringsområdet har Københavns 

Ejendomme (KEJD) gennemgået alle rengøringsplaner, hvor KEJD gør 

rent i Børne- og Ungdomsforvaltningen (BUF). Gennemgangen har 

vist, at beslutningen fra 2004 om implementering af mikrofiber til gulv-

vask på fritidshjem ikke var fuldt implementeret i alle rengøringsplaner, 

og de dertilhørende budgetter til rengøring. På baggrund af gennem-

gangen er der blevet rettet op på dette, og dermed er rengøringstiden 

og udgiften forbundet hermed nedbragt på fritidshjem.  

 
 

 

  

Til Jakob Næsager (C) 

 

 


